
Zápis č. 1/2024 z jednání Ústřední odborné komise chovatelů 
králíků ze dne 23. 2. 2024 konané v Třebíči , rozšířená o 

Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků 
 
 
Za ÚOK chovatelů králíků přítomni: Petr Sirotek, Radim Boháč, Tomáš Červinka, MVDr. 
Vlastimil Šimek, Ph.D., Stanislav Kulanda, Dana Caithamlová 
(jednání bylo usnášeníschopné)  
 
Za kontrolní komisi sekce: Tomáš Andrle, Jiří Andrš, Jiří Nocar 
 
Za předsednictvo sboru posuzovatelů: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Aleš Studničný, Jiří 
Jahoda, Jindřich Šíp, Petr Sirotek,  
 
Přítomní hosté: Ing. Karolína Hošková 
 
 
Program jednání:  
 

1) 1) Zahájení – př. Sirotek 
2) Kontrola usnesení a úkolů z minulé schůze ÚOK (viz. Příloha) - př. Boháč 
3) Aktuální dění a plán práce pro rok 2024 – př. Sirotek 
4) On-line registrace králíků – posun od minula, plán komunikace, edukace 

registrátorů/chovatelů a Registrační řád - př. Boháč, př. Kulanda 
5) GZ králíků národních plemen - aktuální info + Plemenná kniha - př. Hošková 
6) Informace o připravovaném školení v Třebíči – př. Šimek 
7) Informace o EV v roce 2024 – př. Caithamlová, př. Sirotek, př. Šimek 
8) Příprava mezinárodního školení králíků v Solenicích – př. Sirotek 
9) Regenerace a novošlechtění – př. Kulanda 
10) Práce s kluby a Plemenné chovy – př. Červinka, př. Šimek 

      11) Kontrola čerpání rozpočtu za rok 2023 + návrh úprav pro rok 2024 – př. Boháč 
12)  Zpráva Kontrolní komise – př. Andrle      
13)  Různé      
14)  Závěr 

 
 
1. Zahájení, volba zapisovatele a ověřovatelů  
 
Schůzi svolal předseda ÚOK chovatelů králíků Petr Sirotek, e-mailovou pozvánkou s návrhem 
programu.  
Vlastní jednání zahájil předseda ÚOK CHK Petr Sirotek 23.2.2024 v 16,15 hod.  
 
USNESENÍ č. 1-2024: ÚOK CHK schvaluje navržený program jednání.  
Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0.  
 
Jako zapisovatel jednání byl navržen Radim Boháč, místopředseda ÚOK.  
Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi MVDr. Vlastimil Šimek a Tomáš Červinka  
 
USNESENÍ č. 2-2024: ÚOK CHK schvaluje zapisovatele jednání Radima Boháče, ověřovatele 
zápisu MVDr. Vlastimila Šimka a Tomáše Červinku 
Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0.  
 



2. Kontrola plnění usnesení 
 
Radim Boháč byl pověřen o provedení kontroly plnění usnesení z posledního zasedání ÚOK, 
zejména ukládacích bodů. 
 
USNESENÍ č. 4-4-23: ÚOK CHK doporučuje Ústřednímu výkonnému výboru zavést 
elektronickou digitalizaci králíků formou pronájmu programu navrženého IT specialistou 
Pavlem Prombergerem s platnosti od 1.ledna 2025. ÚOK CHK požaduje, aby byl tento 
program kompatibilní s výměnou dat s programem používaným ČSCH k evidenci členské 
základny.  
Požadavek byl předán a schválen na jednání ÚVV ČSCH dne 31.1.2024. ÚOK CHK byla 
dále pověřena pro odbornou koordinaci a přípravu centrální registrace s předložením 
návrhu na propojení systému s Aplikaci ČSCH Evidence členská základna.  
 
USNESENÍ č. 5-4-23: ÚOK CHK pověřuje garantku GZ Ing. Hoškovou, aby po konzultaci 
s předsedou Komise pro genetické zdroje ČSCH a chovatelskými kluby vypracovala formulář 
sloužící pro výstupy z odborných konzultací u chovatelů do příštího zasedání ÚOK v lednu 
2024. ÚOK CHK dále pověřuje Ing. K. Hoškovou, aby ve spolupráci s ÚOK svolala pracovní 
jednání s chovatelskými kluby sdružující chovatele králíků GZ při konání středočeské výstavy 
Náš chovatel v lednu 2024 v Lysé nad Labem (předpoklad sobota 13.ledna po obědě). ÚOK též 
pověřuje garantku GZ Ing. K. Hoškovou, aby na příští zasedání ÚOK vypracovala seznam 
posuzovatelů, kteří by dle regionální příslušnosti, provedli odborné konzultace v chovech 
držitelů GZ králíků.     
Úkol splněn – formulář předložen, pracovní jednání s kluby dne 14.1.2024 uskutečněno, 
Doporučený seznam posuzovatelů s provedením kontroly chovů v GZ předložen.  
 
USNESENÍ č. 6-4-23: ÚOK CHK schvaluje rozpočtové změny položek následovně: Ve 
schváleném plánu rozpočtu kde nebyla navržena žádná položka na „spotřebu materiálu“ – 
návrh 10 000,-Kč/dosud čerpáno 6 500,- Kč, V položce „cestovné do zahraničí“ schvaluje 
úpravu z navržených 25 000,- Kč na 10 000,- Kč, V položce „občerstvení“ schvaluje snížení 
částky z původních 50 000,- Kč na 20 000,- Kč/čerpáno cca 9 500,-Kč, v Položce „dary, 
výstavy“ schvaluje snížení z 10 000,- Kč na 5 000,-Kč, v Položce „příspěvky na zahraniční 
výstavy“ schvaluje snížení z 50 000,- Kč na 5 000,- Kč, v Položce „Ubytování“ neměla 
alokovanou žádnou částku, schvaluje navrženou částku 22.000,-Kč, v Položce „mezinárodní 
styk“ nebyla alokovanou žádná částka, tudíž přesunujeme částku 30 000,- Kč – tato částka 
pokrývá školení posuzovatelů na Slovensku. Zároveň ÚOK CHK schvaluje a navrhuje nákup 
dvou kvalitních barevných tiskáren + tonerů pro účel použití ÚOK (školení, CV, CVMK atd.) 
v celkové ceně 10 000,- Kč.  
Úkol splněn – informace o rozpočtové změně na rok 2023 zaslána po jednání ÚOK CHK 
účetní p. Dvořákové. Na konci roku byla zakoupena barevná leaserová tiskárna pro 
potřeby ÚOK ve výši 6.390 Kč. Tiskárna umožňuje tisk na kvalitní papír (možnost tisku 
oceňovacích lístků pro CV výstavy). 
 
USNESENÍ 7-4-23: ÚOK CHK pověřuje Mgr. L. Vacíka, aby v součinnosti se členy KK sekce 
na příštím zasedání ÚOK v lednu 2024 informoval o stavu předpisů sekce a poukázal na jejich 
(ne)shodu s novelizovaným Řádem pro posuzovatele, který přijalo ÚVV dne 9. 2. 2023 s 
účinností od 1.4.2023.           
Úkol splněn – revizní komise zaslala návrhy úprav interních předpisů sekce králíci před 
jednáním ÚOK, což všichni členové předem obdrželi. 
 
 
 



USNESENÍ 10-4-2023: ÚOK CHK pověřuje Dr. Šimka, aby připravil návrh na novelizaci 
Směrnice pro uznávání plemenných chovů a klíč k čerpání příspěvku na veterinární prevenci 
od dalšího období. 
Směrnice pro uznávání plemenných chovů př. MVDr. Vlastimilem Šimkem předložena, 
úprava k čerpání příspěvků veterinární prevence bude předložen na dalším jednání 
ÚOK. 
 
3) Aktuální dění – př. Sirotek 
Info k EV bylo již popsáno v posledních dnech na webu vč.vydání tiskové zprávy ÚOK CHK 
s vyjádřením proč ÚOK CHK nedoporučila výstavu v ČR pořádat. Hlavním důvodem byly: od 
samého počátku organizační problémy bývalého i nového ÚVV ČSCH, nenaplnění časových 
podmínek úkonů v podepsané smlouvě, nedostatek potřebných klecí vel.60 z Tautenhaimu, 
které byly původně přislíbeny za výměnu klecí z Lipska a doposud není vyvíjena snaha na 
vytvoření organizační týmu, který již měl pro přípravu výstavy dávno fungovat. Nadále je ještě 
snaha ÚVV výstavu udělat. ÚVV rozhodne na další zasedání 29.2.2024. Předseda zároveň 
konstatoval, že bohužel chybí člověk, který by to dokázal zrealizovat a přesunutí EV na další 
rok 2025 není řešením.  
Je vypsáno výběrové řízení na tajemníka sekce. ÚOK CHK bude nadále vyvíjet aktivity pro 
králíkáře.  
Čeká nás Mezinárodní školení posuzovatelů v Solenicích, Školení adeptů a závěrečné zkoušky 
pro posuzovatele králíků.  Je nutno připravit kvalitní CVMK v Přerově a CV.  
Dalším cílem pro letošní rok je i nastavit digitální centrální registraci králíků. 
Následně došlo k navržení termínu pro připravované akce v první polovině roku 2024 a to:  
Příprava školení adeptů (navrženo místo Litomyšl). Požadavky na zázemí a organizaci bude 
koordinováno mezi předsedou sboru MVDr. Šimkem a př. T. Andrlem z Litomyšle. 
K.Hošková vznesla dotaz, kdo obsluhuje emailovou schránku kralici@cschdz.eu, jelikož nejsou 
zpětné odpovědi ani na e-maily z prosince 2023.  
 
USNESENÍ č. 3-2024: ÚOK CHK schvaluje termíny a to – jednání ÚOK CHK 6.4.2024 
v Litomyšli, Konferenci sekce králíků 25.5.2024 v Praze (ústředí ČSCH), Školení Adeptů na 
posuzovatele králíků 15.6.2024 v Litomyšli.  
Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 
 
USNESENÍ č. 4-2024: ÚOK CHK zašle podnět ÚVV, aby dočasně přesměrovalo emailovou 
schránku kralici@cschdz.eu na místopředsedu ÚOK CHK Radima Boháče, který bude emaily 
přerozdělovat na jednotlivé členy ÚOK dle oblasti a včas odpovídat korespondentům.  
Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 
 
4) On-line registrace králíků 
R.Boháč sdělil co nyní je nastaveno, co funguje. Proběhla navazující diskuse k zavedení On-
line registraci králíků a možnosti časového „plošného“ spuštění. Důležité je i propojení s 
Plemennou knihou králíků v GZ pro účely MZe. Přítomni následně diskutovali jakou formu 
registrace budeme chtít zachovat, co upravit s nutností úpravy registračního řádu. Jedná 
z variant a preferencí je anonymizace králíků, tj. v pravém uchu by bylo pořadové číslování dle 
plemen a barevných rázů v daném roce. Nutno je také provést i kalkulaci registrace v návaznosti 
na poplatky v rámci navržené Smlouvy On-line registrace. Není možno ze stávajícího poplatku 
za registraci, který tvoří téměř 1/2 příjmu sekce ÚOK platit odvod on-line registrace ve výši 2 
Kč/registrovaný králík. Nutno však podotknout, že chovatel ušetří náklady za poštovné/PHM, 
případný i tisk za rodokmeny u králíků, které chovatel nenatetuje. Vzešel návrh a požadavek na 
ÚVV, kolik může sekce CHK počítat z podílu na člena sekce, což by mohlo pokrýt v kalkulaci 



poplatek za on-line registraci. Dle zápisu z ÚVV víme, že na rok 2024 je evidováno 6.192 
chovatelů králíků.  
Dále byla podána informace dle telefonátu předsedy svazu př. Novotného, který sdělil, že i přes 
schválení ÚVV podepsat smlouvu o provozování programu, bude nutno ještě usnesení ÚVV 
revokovat a vypsat VŘ na dodavatele programu. Shodli jsme se, že i přesto ÚOK bude nadále 
pracovat na spuštění On-line registrace.  
Do další schůze ÚOK připraví S.Kulanda návrh úpravy Registračního řádu.  
R. Boháč připraví kalkulaci nákladů a srovnání mezi papírovým rodokmenem (vč. 
poštovného/PHM) a rodokmenem v On-line programu bez poštovného.  
Dále R.Boháč informoval o požadaveku klubu KCHMPK a Okresu Karviná vstoupit do 
aplikace On-line. Byla navržena pracovní skupina pro On-line registraci ve složení členů ÚOK 
– Boháč, Andrle, Nocar, Kulanda, Hošková a návrh oslovit př. P.Kopečného, který má praktické 
zkušenosti z klubu Zakrslých králíků, kteří tento program již využívají min. tři roky. Byla 
konzultována možnost již každý požadavek na vstup do On-line registrace neschvalovat na 
jednání ÚOK a bylo navrhnuto, že pokud klub/okres bude chtít do programu vstoupit do On-
line programu, postačí napsat R.Boháčovi, který zařídí přístup, povede evidenci a na dalším 
jednání ÚOK informuje členy.  
 
USNESENÍ č. 5-2024: ÚOK CHK požádá ÚVV o informaci s jakou finanční částkou do 
rozpočtu sekce je možno počítat pro rok 2024 z podílů příspěvků členských známek za rok 
2024. Dle Zápisu z jednání ÚVV č. 1/2023 ze dne 28.12.2023 je uvedeno, že počet hlásících se 
chovatelů králíků je 6.192. Dále bude ÚVV ČSCH vyzván k doplnění informace nutnosti 
vypsání VŘ na dodavatele programu na registraci králíků.  
 
USNESENÍ č. 6-2024: ÚOK CHK navrhuje pracovní skupinu pro On-line registraci králíků ve 
složení Radim Boháč, Tomáš Andrle, Stanislav Kulanda, Jiří Nocar, Karolína Hošková a ukládá 
oslovit př.P. Kopečného. Dále ÚOK pověřuje Stanislava Kulandu připravit na další jednání 
ÚOK CHK návrh úpravy registračního řádu pro On-line registraci se zapracovanými změnami.  
Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 
 
Po žádosti předsedy sboru př. Šimka byl přesunut bod č.6 Informace o připravovaném školení 
v Třebíči na bod 5.  
 
5) Informace o připravovaném školení v Třebíči 
Předseda sboru informoval o potvrzené účasti 81 posuzovatelů na školení (ze 102) a 3 kolegů 
ze Slovenska, časovým harmonogramem školení a náplni. Byla prodiskutovaná odborná část 
vč. připravených materiálů na témata – Rhönská kresba, Meziprstí, Hnědé oči u modrých 
králíků a Dalmatinská kresba. Detailně byla probrána problematika „Světlé-bílé“ meziprstí, 
která se začala v posledních letech objevovat a kazí celkový vzhled králíka.  
Byl projednán emailový podnět př. M.M. o ponížení poplatku do vzdělávacího fondu z 900 Kč 
na 800 Kč z důvodů účinnosti nového Řádu pro posuzovatele králíků až od 1.4.2023. 
Předsednictvo sboru i ÚOK zaujmulo shodné stanovisko, stejně tak jako ostatní odborností,  
uhradit plnou částku za kalendářní rok ve výši 900 Kč. Posuzovatelé králíků již byli 
informováni v pozvánce a podnět přišel teprve v podvečer posuzování.  
Dále byl přednesen požadavek posuzovatelky M.P. o odpuštění poplatku do vzdělávacího fondu 
za rok 2023, kdy z rodinných důvodů neodposuzovala žádnou výstavu. Bylo požadavku 
vyhověno. Pokud situace trvá, posuzovatel má možnost posuzovatelskou činnost přerušit a 
nebude možné v dalším roce opětovně zpětně požádat o prominutí úhrady. Dále se omluvila př. 
Z.K. z mimořádných pracovních důvodů. Byla to její opakovaná nepřítomnost na školení. 
Vzhledem k tomu, že posuzovatelka odposuzovala v uplynulém roce 15 výstav, byla navržena 



výjimka z nepřítomnosti na školení ze zvlášť závažných důvodů. Oběma posuzovatelkám 
odpoví emailem předseda sboru MVDr. V.Šimek.  
Dále byla diskuse nad podnětem posuzování králíků se zelenou barvou tetování v rámci změny 
registračního řádu schváleným a účinným od r. 2022. Bylo shodou potvrzeno, že králíci tetovaní 
zelenou barvou budou na výstavě  klasifikováni výrokem NEKLASIFIKOVÁN.  
 
USNESENÍ č. 7-2024: ÚOK CHK schvaluje dle Řádu pro posuzovatele králíků plnou úhradu 
částky 900 Kč do vzdělávacího fondu za rok 2023. ÚOK CHK schvaluje odpuštění poplatku 
pro M.P. za rok 2023 do vzdělávacího fondu a schvaluje výjimku pro Z.K. dále posuzovat i při 
opakované nepřítomnosti na školení posuzovatelů králíků v roce 2024. 
  
USNESENÍ č. 8-2024: ÚOK CHK schvaluje doplnění textace ve Vzorníku plemen králíků 
2020 (str.98) v pozici č.7. Péče, zdraví a kondice, za tetování králíků jinou než černou 
barvu (výrok Neklasifikován). Registrační řád připouští od roku 2023 pouze černou tetovací 
barvu.    
Hlasování: Pro – 4, Proti – 2, Zdržel se – 0 
 
 
6) GZ králíků národních plemen - aktuální info 
Garantka pro GZ Karolína Hošková informovala o předání výroční zprávy GZ králíků za rok 
2023. Dalé informovala o účasti na Králíčím webináří na Zemědělské Univerzitě v Praze, o 
uskutečněném setkání se zástupci chovatelských klubů národních plemen králíků konaném dne 
14.1.2024 v Lysé nad Labem, kde tyto kluby měly do 15.2. nahlásit kontaktní osoby tzv. 
Plemenáře, kteří budou v přímé komunikaci s garantkou pro GZ.  
Informovala o nekomunikaci klubu Ččp, kde jsou neplatné kontaktní údaje a býv. předseda 
A.H. již není členem a další komunikace žádná. Klub ani nepředložil zprávu o činnosti za 
poslední tři roky.  
Dále bylo navrženo vyzvat okresy a kluby o aktualizaci kontaktních osob a registrátorů pro 
komunikaci s ÚOK CHK a dodáním s návratkou na konferenci králíků.  
Dále byl vznesen návrh na Řazení sedmi národních plemen na celostátních výstavách od č. 1 
…následně budou pokračovat plemena dle vzorníků a to BO … Důvodem je zviditelnění 
Národních plemen, tak jak to je v Německu (tzv. ohrožená plemena).  
Garantka představila Harmonogram doporučených návštěv chovů v GZ v letošním roce vč. 
přiděleného posuzovatele na kontrolu chovu. Dále představila návrh Formuláře k odborné 
konzultaci v chovu GZ s výstupem a Stvrzenkou. Bylo doporučeno ještě doplnit počet 
chovných zvířat a fotografii chovatelského zařízení. Účtování je potřeba dodržovat dle 
podepsané Smlouvy s VÚŽV.  
Dále garantka informovala, že doposud neobdržela od předsedy komise pro GZ Pozvánku na 
Radu GZ pro obhajobu výroční zprávy, která by se měla konat asi 7.3.2024. Je potřeba včas 
dodat. Bylo navrženo, aby R. Boháč sepsal požadavek na ÚVV s žádosti o včasné zaslání 
písemné Pozvánky na setkání.  
Byl zpracován přehled chovů, u nichž za poslední dva roky nebyli vystaveni králíci na CV a 
CVMK. Doporučená kontrola chovu byla navržena do 30.6.2024. Kontrolu je nutno provést 
v souladu se Smlouvou s MZe. R. Boháč zašle v průběhu března majitelům vybraných chovů 
pro kontrolu email s pověřeným členem ÚOK a požadavkem provedení osobní návštěvy v 
chovu.  
Dále byly probírány možnosti čerpání prostředků z KS na odborné přednášky, speciální 
expozice, velké výstavy např. Země živitelka. Země živitelka – nutno ověřit u ČS jestli by 
organizačně zajistili a následně požádat sekretariát o zjištění podmínek. Požadavek na 
organizační podporu a činnost zatím zaslal pouze Klub Českých strakáčů. Rozpočet na čerpání 
z KS předložit nejpozději do konce března, kdy by měla proběhnou schůzka komise pro GZ.  
 



USNESENÍ č. 9-2024: ÚOK CHK schvaluje úpravu řazení sedmi národních plemen (Mm, ČA, 
ČS, Čl, Mbh, Čč, Ččp) při CVMK a CV od začátku tj. od klece č. 1. z důvodů zviditelnění 
těchto plemen.  
Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 
USNESENÍ č. 10-2024: ÚOK CHK žádá ÚVV o zaslání písemné Pozvánky na Radu pro GZ 
pro obhajobu písemné práce , která má proběhnout v měsíci březnu 2024 (navrhovaný termín 
7.3.2024).  
Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 
USNESENÍ č. 11-2024: ÚOK CHK schvaluje navržený Formulář k odborné konzultaci chovu, 
navržený seznam chovů pro kontrolu a seznam pověřených členů ÚOK, kteří návštěvu 
provedou do 30.6.2024.   
 
 
7) Informace o EV 
Bylo již uvedeno ve zprávě předsedy v bodě 3.  
 
 
 
8) Příprava mezinárodního školení králíků v Solenicích 
Uzávěrka přihlášek je stanovena do konce února 2024. Kapacita je maximálně pro 145 osob. 
Bude se školit nový Evropský standard králíků, možno objednat nové Vzorníky, které budou 
dovezeny na školení. Nyní čekáme na další pokyny a požadavky Evropské králíkářské sekce. 
Čeští posuzovatelé budou dohlášení předsedou sboru, předběžně 14 osob. Další detaily ke 
školení budou dořešeny na dalším jednání ÚOK 6.4. 
 
 
9) Regenerace a novošlechtění 
Př. Kulanda informoval o nově vypracovaném seznamu chovatelů regenerace a novošlechtění 
dle výzvy z loňského roku, který byl uveřejněn na web.stránkách – 42 chovatelů, 99 plemen a 
barevných rázů v regeneračním křížení. V novošlechtění 4 chovatelé (dva chovatelé Malých 
Vídeňských králíků a dva chovatelé plemene Krušnohorský červený).  
 
 
10) Práce s kluby a Plemenné chovy 
Př. Červinka informoval o aktivních 32 klubech. Je potřeba zlepšit komunikaci a doporučil 
každému členu ÚOK přiřadit cca 4 kluby. Představil návrh rozdělení kontaktních osob z řad 
členů ÚOK a KK, kteří budou aktivně s kluby komunikovat a navštěvovat. Do dalšího jednání 
budou zaslány informace na kluby. Informoval o ustavující schůzi nového klubu Liptovského 
lyska, která proběhne v sobotu 1.3.2024 v Praze. Zúčastní se př. Červinka. 
R. Boháč informoval o rozdělení částky Příspěvky klubům z rozpočtu ÚOK za rok 2023. Bylo 
sděleno odůvodnění výplaty účelů a zdůvodnění dotazů proč nejsou úhrady na zvířata 
chovatelů, kteří jsou registrován v klubu, ale králíci jsou registrováni pod zahraničními reg. 
čísly. Jelikož se jedná o příspěvek z rozpočtu ÚOK a úhrada příspěvku je i z příjmů za registraci 
králíků. Příspěvek je navázán na vystavená zvířata na CV a CVMK klubového chovatele a 
zároveň s registrací králíků s českými čísly, které odvádějí úhradu za registraci v ČR.  
Př. Šimek předložil návrh nové Směrnice pro uznávaní plemenných chovů. Je nutné obnovit 
návštěvy u uznaných chovů. Započítáváno bude nadále 6 nejlépe oceněných zvířat, jejich 
ocenění musí dosáhnout průměru plemene + 0,5 bodu (ve srovnání průměru králíků ostatních 
vystavovatelů, minimálně klasifikace VD), pokud vystavuje pouze uchazeč (i) je minimem 94 
bodů. Dále bylo navrženo prodloužení Plemenného chovu na období 4 roky s navýšením 



odvodu do rozpočtu ÚOK. Upravená Směrnice bude zaslána jako podklad ke schválení na 
Konferenci. 
 
USNESENÍ č. 12-2024: ÚOK CHK schvaluje pro rok 2024 „Příspěvek klubům“ za vystavená 
zvířata na CVMK a CV. Celková částka bude vyplacena na konci kalendářního roku na počet 
vystavených zvířat rovnoměrně. Jedná se o úhradu podpory na zvířata klubového chovatele, 
registrované v ČR, pod českými čísly dle registračního řádu.   
 
USNESENÍ č. 13-2024: ÚOK CHK doporučuje předložit ke schválení Konferenci králíků 
úpravu Směrnice pro uznávání Plemenných chovů v ČR. 
 
11) Kontrola čerpání rozpočtu za rok 2023  
R. Boháč informoval o předběžném uzavření hospodaření sekce za rok 2023 dle zaslaných 
účetních podkladů uzávěrek od účetní svazu. Sekce dodržela schválený rozpočet nákladů 
s úsporou 7.065,28 Kč. Dále informoval o zaslaném emailu od účetní dnes tj. 23.2. 2024 o 
přeúčtování na úč.středisku č. 420 , Příjmy - členské známky ve výši 45.000 Kč. Vzhledem 
k reálným skutečnostem r.2023 R. Boháč předloží na ÚOK návrh rozpočtové změny položek 
pro rok 2024 s dodržením schválené rozpočtu příjmů a výdajů.  
 
 
12) Zpráva Kontrolní komise 
 
Předseda KK př. Andrle informoval o setkání členů KK dne 17.2.2024 v Litomyšli a provedení 
zadaného úkolů z minulého jednání týkající se provedení revize Směrnic a řádů sekce. Návrhy 
byly zaslány členům ÚOK předem k prostudování. Návrhy a připomínky je nutno zaslat KK do 
dalšího jednání ÚOK.  
R. Boháč se dotazoval zda máme písemné stanovisko od legislativní komise ČSCH, tj. zda je 
skutečně nutno provádět změny týkající mj. směrnice Statut Sboru posuzovatelů králíků dle 
nového Řádu pro posuzovatele účinném od 1.4.2023. Návrh směrnice Statutu posuzovatelů 
králíků je nutno, aby připomínkovali i členové předsednictva sboru, kteří dokument doposud 
neobdrželi. Bylo sděleno dle ujednání v řádu, že Návrh úprav směrnice zpracovává 
Předsednictvo sboru a předkládá ke schválení ÚOK CHK, které následně předkládá ke 
schválení ÚVV ČSCH. KK byla požádána, aby stanovisko  
Finální zpráva KK za rok 2023 bude přeložena na jednání ÚOK dne 6.4.2024. 
 
USNESENÍ č. 14-2024: ÚOK CHK ukládá KK CHK ověřit u Legislativní komise ČSCH a 
písemně předložit stanovisko ke schvalování úprav předpisů dle schváleného Řádu pro 
posuzovatele zvířat z roku 2023. 
 
 
13) Různé a jiné 
 
Pozvánky klubů na VČS.  
Klub chovatelů králíků Stříbřitých králíků v Říčanech u Brna dne 16.3. 2024 – za ÚOK 
delegován R. Boháč 
Klub chovatelů Českých strakáčů dne 23.3.2024 v Kolíně – ÚOK nominován př. Sirotek. 
V případě dalších pozvánek budou předány na pověřené osoby pro kluby z řad ÚOK  
 
Evropský standard bude přivezen do Solenic, objednávky přijímá Dana Caithamlová do 
30.3.2024.  
 



Radim Boháč připomněl email Mgr. Lukáše Vacíka ze dne 7.2.2024 o rezignaci kooptovaného 
člena ÚOK CHK 
 
USNESENÍ 15: ÚOK CHK bere na vědomí rezignaci kooptovaného člena ÚOK Lukáše 
Vacíka.  
 
Vzhledem k tomu, že byla vyčerpána všechna témata k jednání, předseda ÚOK ve 21,15 hod. 
jednání ukončil. 
 
 
Dne 16. března 2024 zapsal Radim Boháč 
Dne 23. března 2024 ověřil MVDr. Vlastimil Šimek 
Dne 23.března 2024 ověřil Tomáš Červinka  


